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Abstract (en)
[origin: WO2022223303A1] The invention relates to a method for operating a machine tool, wherein a device characteristic curve which is optimized
for an application is selected and/or designed by a user of the machine tool, the device characteristic curve optimized for an application being
defined within the qualified working range for the machine tool. The device characteristic curve is characterized by a spread value S, the spread
value S lying in a range of 0.2 to 0.6. By selecting or designing the device characteristic curve, the performance of the machine tool can be
substantially improved because by determining the device characteristic curve, the machine tool can be operated in an optimized torque and
rotational speed range, e.g. for a specific tool or for a specific application. A second aspect of the invention relates to a machine tool for carrying out
the proposed operating method.

Abstract (de)
Die vorliegende Erfindung betrifft ein Verfahren zum Betrieb einer Werkzeugmaschine, wobei eine anwendungsoptimierte Gerätekennlinie (1)
von einem Nutzer der Werkzeugmaschine ausgewählt und/oder gestaltet wird, wobei die anwendungsoptimierte Gerätekennlinie (1) innerhalb
des qualifizierten Arbeitsbereichs für die Werkzeugmaschine definiert wird. Durch die Auswahl oder Gestaltung der Gerätekennlinie (1) kann die
Performance der Werkzeugmaschine erheblich verbessert werden, da durch die Festlegung der Gerätekennlinie (1) mit der Werkzeugmaschine in
einem - beispielsweise für ein bestimmtes Werkzeug oder für einen bestimmten Anwendungsfall - optimierten Bereich von Drehmoment (M) und
Drehzahl (n) gearbeitet werden kann. In einem zweiten Aspekt betrifft die Erfindung eine Werkzeugmaschine zur Durchführung des vorgeschlagenen
Betriebsverfahrens.
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